
Geacht college van Burgemeester en Wethouders, geachte voorzitter en leden van de gemeenteraad,  
 
Voor u ligt het eerste jaarprogramma (2018), gebaseerd op het strategisch en operationeel IHP zoals 
in juli 2017 door de Raad vastgesteld.  
 
Vol overtuiging hebben we met alle betrokkenen vlak voor de kerstvakantie van 2017 onze 
handtekening gezet onder het plan. In de komende beleidsperiode van 10 jaar weten we met elkaar 
een groot deel van het verouderde gebouwenbestand om te zetten naar duurzame en 
toekomstbestendige gebouwen, aansluitend bij de behoefte in de wijken. De eerste projecten zijn al 
in voorbereiding, zoals in het jaarprogramma aangekondigd. Het jaarprogramma 2018 is volledig in 
lijn met het IHP en voorziet in de grootste knelpunten en prioriteiten. Dit was ook de opzet van de 
totstandkoming van het IHP (zie bijlage). Samen bepalen waar het eerste gehandeld moest worden in 
belang van kinderen. Het is u bekend dat wij vinden dat we daar samen goed in geslaagd zijn. 
 
Eind 2017 hebben we met elkaar de keuze gemaakt om ook bij de eerste projecten, vooruitlopend op 
landelijke wetgeving in 2020, geen concessies te doen op het gebied van duurzaamheid.  
In het jaarprogramma 2018 zetten we bij deze projecten dan ook vol in op schoolgebouwen die zijn 
voorbereid op energieneutraliteit (BNEG). We zijn ons bewust dat dit aan de voorkant wat extra’s 
vraagt van ons allen, maar hebben dit er graag voor over. Sterker nog, we zouden het niet 
verantwoord vinden om dit niet te doen. 
 
We realiseren ons dat u gevraagd is sneller tot een besluit te komen, dan bij een reguliere 
vergadergang. De informerende en meningsvormende ronde zijn samengevoegd om volgende week 
tot een besluit te komen. Mocht dit onverhoopt niet lukken, dan wordt de besluitvorming uitgesteld 
tot na de verkiezingen. Wij begrijpen dat dit wellicht om andere reden toch een overweging zou 
kunnen zijn. Vanzelfsprekend hopen wij dat u dit niet zult doen. Op de eerste plaats omdat een 
aantal scholen en wijken dan voor enorme knelpunten komt te staan die zonder nieuwbouw of 
renovatie dan wel uitbreiding extreem onder druk komen te staan (zie jaarprogramma). Dit geeft 
verkeerde dynamiek; wij willen dat onze scholen, samen met voorschoolse partijen hun energie 
maximaal op het leer- en ontwikkelproces van de Arnhemse kinderen kunnen richten. Dat kan 
wanneer wij samen een aantal zorgen en bedreigingen bij hen wegnemen.  
Omdat het jaarprogramma aansluit bij het vastgestelde IHP durven wij bij u te bepleiten, mee te 
gaan in de voorgestelde aanpak. Het primair onderwijs in Arnhem heeft uw positieve besluit nodig.  
 
Een gevoel van trots is daarnaast zeker op zijn plaats, omdat we met onze nieuwe samenwerking via 
het IHP vooruitlopen op landelijke ontwikkelingen op dit gebied. De sectorraden VNG, PO-Raad en 
VO-raad zijn op dit moment met elkaar in gesprek hoe een dergelijk IHP, gebaseerd op een 
gezamenlijke verantwoordelijkheid, een wettelijke status zou kunnen krijgen. Des te mooier 
natuurlijk dat wij dit ook voor elkaar kregen zonder deze wettelijke status. 
 
Namens alle schoolbesturen en voorschoolse partijen1 in Arnhem ga ik er dan ook vanuit dat deze 
trots met ons deelt en positief besluit over het jaarprogramma 2018, behorend bij IHP PO Arnhem 
2017 – 2026, zodat dit onze leidraad kan zijn voor de vernieuwing waar we de komende jaren met 
elkaar hard aan gaan werken. 
 
Dank voor uw aandacht. 
 
Voorschoolse partners en PO besturen Arnhem  
  

                                                 
1 Of het inderdaad om alle schoolbesturen en voorschoolse partijen gaat, zal ik as maandag tijdens de inspraak 

laten weten. 



BIJLAGE Totstandkoming IHP 
 
De realisatie van een beleidsrijk integraal huisvestingsplan voor de huisvesting van primair onderwijs 
in Arnhem, het IHP (juli 2017) is een enorm belangrijke mijlpaal. Het voorzag in een al jarenlang 
bestaande grote behoefte. 
Belangrijk omdat het een gezamenlijk plan is van het hele veld; de schoolbesturen, partijen van 
voorschoolse voorzieningen en de gemeente. Deze partijen hebben wettelijk gezien ieder een 
specifieke en eigen rol en taak in de huisvesting van de scholen en voorschoolse voorzieningen voor 
de kinderen van de stad, maar hebben de afgelopen jaren juist de handen ineen geslagen, met als 
doel een verschuiving te laten plaatsvinden van ad hoc reageren op huisvestingsknelpunten in de lijn 
van de Verordening naar een integrale visie en beleid op het landschap van schoolgebouwen in onze 
stad. 
 
De prioritering van gebouwen die in het IHP aan de orde komen is gebaseerd op een breed 
afwegingskader, bestaande uit: 

- Inhoudelijk spoor, op basis van wijksessies is met alle belanghebbenden in de wijk (scholen, 
kind voorzieningen, wijkteams) gesproken over de behoefte van de wijk en hoe de 
voorzieningen daarop aansluiten of willen aansluiten in de toekomst. 

- Beoordeling schoolgebouwen, via gebouwscans. Deze scans zijn op zichzelf ook een breder 
afwegingskader, omdat meer elementen zijn meegenomen in de beoordeling van de 
gebouwen dan gebruikelijk op basis van de Verordening (capaciteit en technische kwaliteit 
zijn in de Verordening de enige criteria): 

o Capaciteit, uitgedrukt in lokalen en gecorrigeerd bruto vloeroppervlak (efficiency 
gebouw meegenomen) 

o Technische kwaliteit 
o Veiligheid 
o Binnenklimaat (luchtkwaliteit, binnentemperatuur, ventilatiecapaciteit) 
o Duurzaamheid (isolatie, energieopwekking, installaties etc.) 
o Flexibiliteit (aanpasbaarheid en uitbreidingsmogelijkheden) 
o Onderwijskundige kwaliteit 
o Exploitatie 

 
Het vormen van integrale kind voorzieningen is daarbij een belangrijk speerpunt gebleken. Maar ook 
het realiseren van kwalitatief goede, duurzame en toekomstbestendige schoolgebouwen. Op dit vlak 
hebben we in Arnhem, net als overigens de rest van Nederland, een behoorlijke inhaalslag te maken. 
Dit ambitieuze maar haalbare plan bevat de gezamenlijke uitgangspunten en spelregels, maar is 
vooral gestoeld op een gezamenlijke verantwoordelijkheid, waarbij iedere partij binnen haar 
mogelijkheden een bijdrage doet aan de vernieuwing en kwaliteitsimpuls.  
 
Voor meer informatie verwijzen we naar het vastgestelde IHP van juli 2017.  


